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w sprawie wniosku Akademii WSB w Dąbrowie Górniczej o ponowne rozpatrzenie sprawy 
wyrażenia opinii dotyczącej spełnienia warunków prowadzenia studiów na określonym 
kierunku, poziomie i profilu oraz związku studiów ze strategią uczelni w ramach 
postępowania z wniosku o pozwolenie na utworzenie studiów na kierunku lekarskim na 
poziomie jednolitych studiów magisterskich o profilu ogólnoakademickim, prowadzonego 
przez Ministra Edukacji i Nauki pod sygn. DSW-WSM.8014.56.2022.5.KR 
 

§ 1 
Na podstawie art. 245 ust. 4 i 5 w zw. z art. 258 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. – 
Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce (t.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 742) Prezydium Polskiej 
Komisji Akredytacyjnej: 
 
utrzymuje w mocy negatywną opinię wyrażoną w uchwale Prezydium Polskiej Komisji 
Akredytacyjnej nr 174/2023 z dnia 23 marca 2023 r. dotyczącą spełnienia warunków 
prowadzenia studiów na określonym kierunku, poziomie i profilu oraz związku studiów ze 
strategią uczelni w ramach postępowania z wniosku o pozwolenie na utworzenie studiów 
na kierunku lekarskim na poziomie jednolitych studiów magisterskich o profilu 
ogólnoakademickim, prowadzonego przez Ministra Edukacji i Nauki pod sygn. DSW-
WSM.8014.56.2022.5.KR 
 
Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej, uwzględniając opinię zespołu odwoławczego, 
uznało, iż wyjaśnienia przedstawione we wniosku Akademii WSB w Dąbrowie Górniczej 
o ponowne rozpatrzenie sprawy wyrażenia opinii dotyczącej spełnienia warunków 
prowadzenia studiów na określonym kierunku, poziomie i profilu oraz związku studiów ze 
strategią uczelni w ramach postępowania z wniosku o pozwolenie na utworzenie studiów na 
kierunku lekarskim na poziomie jednolitych studiów magisterskich o profilu 
ogólnoakademickim, prowadzonego przez Ministra Edukacji i Nauki pod sygn. DSW-
WSM.8014.56.2022.5.KR uzasadniają podtrzymanie opinii negatywnej wyrażonej w § 1 
uchwały nr 174/2023 Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej z dnia 23 marca 2023 r. 
 
Podstawę wydania negatywnej opinii stanowiły następujące zarzuty: 
 
1. Treści programowe nie są zgodne z efektami uczenia się określonymi w standardzie 
kształcenia przygotowującego do wykonywania zawodu lekarza stanowiącego załącznik nr 1 
do rozporządzenia Ministra Nauki i Szkolnictwa Wyższego z dnia 26 lipca 2019 r. w sprawie 
standardów kształcenia przygotowującego do wykonywania zawodu lekarza, Cele 
strategiczne Uczelni są sformułowane bardzo ogólnie i nie wskazują konkretnej drogi rozwoju 
Uczelni w szczególności w zakresie dziedziny nauk medycznych i nauk o zdrowiu 
oraz dyscypliny nauki medyczne. Cele te to: Międzynarodowy Instytut, Lider rozwoju 
społeczno-gospodarczego, Partycypacyjna Uczelnia, LifeLong Academy, Cyfrowa AWSB. 
Uzasadniając wniosek o uruchomienie kierunku lekarskiego, Uczelnia wskazuje na małą liczbę 
lekarzy w Polsce, zaawansowany średni wiek lekarzy w Polsce i brak pełnej zastępowalności 
pokoleń. Należy zwrócić jednak uwagę, że w regionie działają duże ośrodki akademickie 
kształcące na kierunku lekarskim. Są to: Śląski Uniwersytet Medyczny (odległość od Dąbrowy 
Górniczej ok. 15 km), Collegium Medicum UJ (odległość ok. 70 km.), Uniwersytet Jana 
Kochanowskiego w Kielcach (odległość ok. 140 km.), Uniwersytet Opolski (odległość ok. 130 
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km.). Tworzenie kolejnego ośrodka kształcenia na kierunku lekarskim, który charakteryzuje 
się wysoką kosztochłonnością w tak bliskiej odległości od dużych ośrodków akademickich nie 
znajduje uzasadnienia. 
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy poinformowała, że rozwój Uczelni 
w zakresie dziedziny nauk medycznych i nauk o zdrowiu są zgodne i ściśle powiązane ze 
Strategią Rozwoju Uczelni na lata 2021-2025 z perspektywą do 2030 roku, w tym celami 
strategicznymi zdefiniowanymi w  Strategii.  
W odniesieniu do wątpliwości PKA co do zasadności uruchomienia kierunku lekarskiego 
w Akademii WSB w kontekście zorientowania na potrzeby otoczenia społeczno-
gospodarczego, w tym w szczególności zawodowego rynku pracy Uczelnia wskazała, ze ocena 
PKA nie uwzględnia rzeczywistych realnych potrzeb regionu w tym zakresie. O potrzebie 
kształcenia większej liczby lekarzy zarówno w skali kraju, jak i regionu, w którym funkcjonuje 
Akademia WSB, świadczą analizy i opracowania mające charakter dokumentów 
strategicznych, jak i analiz statystycznych, m.in.: 
- Ministerstwo Zdrowia wprost wskazuje w opracowaniu: ZDROWA PRZYSZŁOŚĆ - RAMY 
STRATEGICZNE ROZWOJU SYSTEMU OCHRONY ZDROWIA NA LATA 2021-2027, 
Z PERSPEKTYWY DO 2030 ROKU, będącym Załącznikiem do uchwały nr 196/2021 Rady 
Ministrów z dnia 27 grudnia 2021 r., iż bardzo ważne jest systematyczne zwiększanie limitów 
przyjęć na studia medyczne i liczby miejsc szkoleniowych, kształcenie specjalizacyjne 
w dziedzinach istotnych z punktu widzenia potrzeb epidemiologiczno- demograficznych kraju. 
Należy podjąć działania zmierzające do zwiększania limitu przyjęć w szczególności na studia 
magisterskie na kierunku lekarskim. prowadzone w formie stacjonarnej w języku polskim: 
(nie sposób zgodzić się z opinią PKA, że nawet znacząca kosztochłonność kształcenia na 
kierunku lekarskim w przypadku tak ogromnych braków kadrowych (aktualny deficyt lekarzy 
w Polsce szacuje się na ok. 30-50 tys.) może uzasadniać brak rozwoju kształcenia w tym 
zakresie); liczba lekarzy przypadających na 10 tys. mieszkańców w woj. śląskim w 2019 r. 
wyniosła 24,49, podczas gdy szacowany wynik dla całej UE wynosi 36,3, co obrazuje skalę 
zapotrzebowania: 
- barometr zawodów dla Polski na rok 2023 wskazuje, że zawód lekarza jest zawodem 
deficytowym zarówno w woj. śląskim, jak i wszystkich ościennych województwach. 
W województwie śląskim deficyt w zawodzie lekarza występuje w 28 powiatach, w tym 
w powiatach Zagłębia Dąbrowskiego będących najbliższym obszarem funkcjonowania 
Akademii WSB, tj.: Sosnowiec, Powiat Będziński, Dąbrowa Górnicza, Czeladź, Powiat 
Zawierciański, zaś duży deficyt w Powiecie Gliwickim, Wodzisławskim, Częstochowskim, 
Kłobuckim, Jastrzębiu Zdroju; w województwie śląskim funkcjonuje 136 szpitali, które 
dysponują 23 287 łóżkami. W 2019 roku leczono w nich 875 006 pacjentów. Wskazane 136 
szpitali stanowiło 15,28% wszystkich szpitali w Polsce, skupiających 13,96% łóżek w kraju 
i lecząc 11,72% wszystkich pacjentów. W Strategii dla Regionu Śląska 2030 w toku prac nad 
Regionalną Strategią Innowacji (RIS) Medycyna - Branża medyczna została ujęta jako jedna 
z inteligentnych specjalizacji regionu i postrzegana jest jako jeden z wyróżników woj. 
śląskiego w Polsce ze względu na doskonałość w licznych dziedzinach prewencji. leczenia 
i rehabilitacji oraz rozpoznawalność produktów inżynierii medycznej. Utrzymanie właściwego 
poziomu jakościowego świadczeń medycznych wymaga zabezpieczenia stałego dostępu do 
kadr lekarskich bez obawy o braki wywołane luką pokoleniową, imigracją lekarzy i in. 
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Realne zapotrzebowanie na kształcenie kadr medycznych w regionie wyrażone zostało przez 
organy i instytucje, które są odpowiedzialne za zapewnienie właściwego poziomu opieki 
medycznej w regionie; rekomendacje w tym zakresie przedstawili: Starosta Powiatu 
Będzińskiego, Starosta Powiatu Zawierciańskiego, Starosta Powiatu Olkuskiego, Prezydent 
Miasta Dąbrowa Górnicza, Prezydent Miasta Sosnowiec, Dyrektor Zagłębiowskiego Centrum 
Onkologii w Dąbrowie Górniczej (jednego z największych i najnowocześniejszych szpitali 
Zagłębia Dąbrowskiego), Dyrektor Powiatowego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Czeladzi, Dyrektor Szpitala Powiatowego w Zawierciu. 
Uczelnia zwróciła uwagę, na zapotrzebowanie zgłaszane przez kandydatów na studia oraz 
niewystarczająca liczba miejsc oferowana przez ośrodki akademickie zlokalizowane 
w promieniu 150 km od Akademii WSB. 
W Śląskim Uniwersytecie Medycznym o miejsce na jedno z ok. 750 miejsc na kierunku 
lekarskim ubiegało się 7 kandydatów (łącznie ponad 6 tys. kandydatów) próg punktowy 
przyjętych kandydatów wynosił 143 punkty na 200 (ok.75%). podczas gdy — jak wynika 
z zasad rekrutacji — akceptowalny byłby na poziomie 60 punktów; oznacza to. ze odrzucono 
co najmniej kilkuset (o ile nie kilka tysięcy) kandydatów, którzy posiadali odpowiednią wiedzę 
i umiejętności. aby rozpocząć studia na kierunku lekarskim i uzyskać wszystkie wymagane na 
kierunku efekty uczenia się: 
Uniwersytet Jana Kochanowskiego w Kielcach — oferuje 100 miejsc na kierunku lekarskim. 
W ubiegłym roku akademickim o jedno miejsce starało się ponad 34 kandydatów, 
a minimalny próg punktowy został ustanowiony na 167,46 punktów: Kielce i kieleckie szpitale 
borykają się z brakiem lekarzy, trudno zatem uznać, że Uniwersytet Jana Kochanowskiego 
w Kielcach stanowi realne i wystarczające zaplecze dla kształcenia dla woj. śląskiego: 
Uniwersytet Opolski — województwo opolskie jest jednym z trzech województw (obok 
lubuskiego i warmińsko-mazurskiego) z najmniejszą liczbą pracowników medycznych. 
Uniwersytet Opolski nie jest w stanie zapewnić kadr dla regionu stanowiącego jego 
bezpośrednie sąsiedztwo, podczas gdy liczba miejsc na kierunku lekarskim wynosi 120, 
a liczba kandydatów w roku akademickim 2022/23 wyniosła 19 osób na miejsce (próg 
punktowy 145/200). 
Należy podkreślić, iż Uczelnia z należytą starannością w porozumieniu z interesariuszami 
zewnętrznymi: przedstawicielami władz jednostek samorządu terytorialnego Zagłębia 
Dąbrowskiego oraz Dyrektorami podmiotów leczniczych z Zagłębia i regionu śląskiego 
dokonała oceny w zakresie deficytów w zawodzie lekarza w woj. śląskim, które występują 
w 28 powiatach, w tym w dużej mierze w powiatach Zagłębia Dąbrowskiego będących 
najbliższym obszarem funkcjonowania Akademii WSB, tj.: Sosnowiec. Powiat Budziński. 
Dąbrowa Górnicza, Czeladź. Powiat Zawierciański, zaś duży deficyt w Powiecie Gliwickim. 
Wodzisławskim, Częstochowskim. Kłobuckim, Jastrzębiu Zdroju. 
Jednocześnie Władze Powiatu Będzińskiego, rekomendując wniosek Uczelni o utworzenie 
kierunku lekarskiego z uwagi na brak wystarczającej liczby kandydatów do pracy wyraziły 
poparcie dla przekształcenia w szpital akademicki Akademii WSB Powiatowego Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Będzinie. Władze Miasta Dąbrowa Górnicza podkreślają 
występowanie tzw. luki pokoleniowej, spowodowanej zbyt małą liczbą młodych osób 
rozpoczynających nauki zawodu, brak specjalistów, lekarze dotychczas pracujący 
w Zagłębiowskim Centrum Onkologii w dużej części są już w wieku emerytalnym, w przypadku 
przyjścia na emeryturę nastąpi jeszcze większe zapotrzebowanie na zatrudnienie 
absolwentów kierunku lekarskiego. Podobnie uważają Władze Miasta Sosnowca - główny 
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powód trudności w funkcjonowaniu samorządowych jednostek ochrony zdrowia to brak 
wystarczającej liczby kandydatów do pracy. To tylko nieliczne opinie interesariuszy 
zewnętrznych współpracujących z Uczelnią. Szczególnie istotne znaczenie ma zaangażowanie 
interesariuszy zewnętrznych nie tylko w wyrażanie poparcia dla przedsięwzięcia Uczelni ale 
przede wszystkim czynne włączenie się w przygotowanie programu studiów w odniesieniu do 
udostepnienia na czas nieokreślony podmiotów leczniczych w pełnym zakresie do 
prowadzenia zajęć praktycznych/klinicznych oraz praktyk zawodowych. Nadto wymaga 
szczególnego zauważania aktywność lekarzy podmiotów leczniczych, którzy wyrazili 
jednoznacznie wolę współpracy dydaktycznej przy kształceniu studentów wnioskowanego 
kierunku lekarskiego. 
Akademia WSB jest przekonana - w oparciu o rzetelne analizy - iż uruchomienie kształcenia 
na kierunku lekarskich znajduje pełne uzasadnienie i jest zorientowane na potrzeby otoczenia 
społeczno-gospodarczego. w tym w szczególności zawodowego rynku pracy. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła w celach strategicznych 
bardzo ogólne sformułowania i nie wskazuje konkretnej drogi rozwoju Uczelni 
w szczególności w zakresie dziedziny nauk medycznych i nauk o zdrowiu oraz dyscypliny 
nauki medyczne. Uzasadniając wniosek o uruchomienie kierunku lekarskiego, Uczelnia 
wskazuje na małą liczbę lekarzy w Polsce, zaawansowany średni wiek lekarzy w Polsce i brak 
pełnej zastępowalności pokoleń, podkreślając, że istotny jest próg punktowy przyjętych 
kandydatów. Przykładowo w uczelniach wspomnianych przez wnioskodawcę Śląski 
Uniwersytet Medyczny, Uniwersytet Jana Kochanowskiego w Kielcach, Uniwersytet Opolski 
wartości minimalne do uzyskania indeksu na kierunku lekarskim wynosiły wartości punktów: 
143/200, 167,46/200, 145/200. Proponowana przez wnioskodawcę wartość 60 punktów jest 
zdecydowanym zaniżeniem jakości wiedzy uzyskanej przez kandydatów absolwentów 
szkolnictwa średniego. W ocenie instytucji akredytujących istotne jest posiadanie przez 
kandydatów odpowiedniej wiedzy i umiejętności, aby rozpocząć studia na kierunku lekarskim 
i uzyskać wszystkie wymagane na kierunku efekty uczenia się. Jakość nauczania na kierunku 
lekarskim jest również podstawą uznawalności dyplomu lekarza medycyny w krajach 
europejskich oraz pozaeuropejskich, np. przyznawanie akredytacji w ramach National 
Committee on Foreign Medical Education and Accreditation (NCFMEA). 
 
W związku z powyższym zarzut pozostaje w mocy. 
 
2.  Nie jest spełniony warunek określony § 3 ust. 5 pkt. 2 rozporządzenia Ministra Nauki 
i Szkolnictwa Wyższego w sprawie studiów (t.j. Dz. U. 2021 poz. 661, z późn. zm.). 
W sylabusach zajęć, w rubryce, w której Uczelnia planuje wskazanie tematów prac 
naukowych powiązanych z efektami uczenia się zaplanowanymi dla tych zajęć nie ma 
żadnych wpisów. Uczelnia przedstawiła we wniosku listę prac naukowych z dyscyplin: nauki 
medyczne i nauki o zdrowiu. Analiza tych prac wykazała, że w znaczącej większości nie są one 
afiliowane na Uczelnię. 
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy poinformowała, że pełny wykaz zajęć 
związanych z prowadzoną w Uczelni działalnością naukową przedłożono we wniosku 



 

  
Uchwała nr 348/2023 
Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej  
z dnia 25 maja 2023 r. 

 
 

 

  

 

   
 

5 / 14 

 

o pozwolenie na utworzenie studiów. Uczelnia przedstawiła ponownie ww. wykaz we 
wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy. 
Natomiast odnosząc się do drugiej części uwagi, tj. w sylabusach zajęć, w rubryce. w które) 
Uczelnia planu) że wskazane tematy prac naukowych powiązanych z efektami uczenia się (…) 
nie ma żadnych wpisów, Uczelnia poinformowała, że w sylabusach rubryka ta jest jedną 
z trzech rubryk, w których podawana jest zalecana literatura zajęć, tj. obowiązkowa, 
uzupełniająca oraz literatura, której autorami są pracownicy Uczelni prowadzący zajęcia, 
określona jako PUBLIKACJE NAUKOWE OSÓB PROWADZĄCYCH ZAJĘCIA ZWIĄZANE 
Z TEMATYKĄ MODUŁU. Uczelnia wyjaśniła, że rubryka ta (wprowadzona do uniwersalnego 
uczelnianego wzorca sylabusa na potrzeby akredytacji międzynarodowych innych kierunków) 
nie została uzupełniona, gdyż intencją było (zgodnie z praktyką stosowną w Uczelni) bieżące 
wprowadzanie tych informacji w semestrach poprzedzających realizację danych zajęć tak, aby 
zalecał studentom lekturę najbardziej aktualnych publikacji, również tej części własnej kadry 
akademickiej, która posiada publikacje ściśle związane z prowadzonymi zajęciami. Uczelnia 
zobowiązała się do wypełnienia tej rubryki do końca czerwca 2023 roku. Odnosząc się do 
uwagi, iż analiza listy prac naukowych z dyscyplin: nauki medyczne i nauki o zdrowiu 
wykazała, że w znaczącej większości nie są one afiliowane na Uczelni wskazano, iż część kadry 
akademickiej, która zadeklarowała w Uczelni na podstawowym miejscu pracy z dniem 
1 października 2023 r. współpracuje z Uczelnią od wielu lat, prowadząc zajęcia na kierunku 
ratownictwo medyczne, pielęgniarstwo, kosmetologia, prowadzi projekty badawcze, które 
integrowały badania prowadzone w Uczelni i innych miejscach pracy tych nauczycieli. Stąd ta 
afiliacja nie zawsze była wiązana z Akademią WSB. Uwzględniając w pełni uwagi PKA 
załączono do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przykładowe sylabusy, w których 
znajduje się informacja o publikacjach nauczyciela prowadzącego zajęcia związane z tematyką 
modułu - załączniki nr 2, 3, 4, 5, 6 do załącznika nr 2 do niniejszej odpowiedzi - sylabus zajęć: 
diagnostyka laboratoryjna, pierwsza pomoc z elementami pielęgniarstwa, transplantologia 
kliniczna, nowoczesne technologie w medycynie, prawo medyczne. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła Tabelę 2. Analiza dorobku 
dydaktycznego, zawodowego i naukowego pod kątem kompetencji spójnych z efektami 
uczenia się w odniesieniu do uwag PKA. Zawarte dane poddano konfrontacji z danymi 
zawartymi we wniosku o pozwolenie na utworzenie studiów w Tabeli 2. Zajęcia lub grupy 
zajęć związanych z prowadzoną w Uczelni działalnością naukową. Wnioskodawca zmniejszył 
liczbę tych zajęć. We wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy, mając na uwadze treści 
zawarte we wspomnianej tabeli, wykreślono wpisane do grupy zajęć rozwijających 
kompetencje badawcze następujące zajęcia: farmakologia kliniczna, choroby zakaźne, 
medycyna ratunkowa, pediatria, chirurgia, ortopedia z traumatologią, otolaryngologia, 
psychiatria. Uczelnia przypisała po zmianach 163 punktów ECTS do zajęć związanych 
z prowadzoną w Uczelni działalnością naukową, co stanowi 45,3%. W związku z tym nie jest 
spełniony warunek określony § 3 ust. 5 pkt. 2 rozporządzenia Ministra Nauki i Szkolnictwa 
Wyższego w sprawie studiów (t.j. Dz. U. 2021 poz. 661, z późn. zm.). 
 
W związku z powyższym zarzut pozostaje w mocy. 
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3. Nie przedstawiono sposobu realizacji kształcenia na studiach niestacjonarnych, 
w szczególności dla zajęć klinicznych, dlatego nie jest możliwa ocena, czy studenci w tej 
formie kształcenia osiągną wszystkie zaplanowane efekty uczenia się. 
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy wyjaśniła, że planowany sposób 
realizacji kształcenia na studiach niestacjonarnych zapewni osiągniecie wszystkich 
zaplanowanych efektów uczenia się. W załączniku nr 3 do wniosku o ponowne rozpatrzenie 
sprawy przedstawiono wyjaśnienia potwierdzające przedstawienie informacji o sposobie 
realizacji kształcenia na studiach niestacjonarnych na wnioskowanym kierunku. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia przedstawiła we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy wyjaśnienia i informacje 
o podjętych działaniach naprawczych, które niwelują istotę zarzutu. W związku z tym zarzut 
stał się bezprzedmiotowy. 
 
4. Analiza sylabusów wskazuje, że niektóre efekty uczenia się przypisano niewłaściwe do 
zajęć. Na przykład podczas zajęć z biologii molekularnej mają być realizowane efekty uczenia 
się z zakresu genetyki i parazytologii. W zajęciach z zakresu patofizjologii i fizjologii, mimo 
innych efektów uczenia się zaproponowano takie same treści programowe i podręczniki. 
W zajęciach z zakresu medycyny nuklearnej cele zajęć nie są spójne z efektami uczenia się 
i treściami programowymi. Stwierdza się także powtórzenia efektów uczenia się 
uzyskiwanych podczas różnych zajęć. Powyższe przykłady nie wyczerpują nieprawidłowości, 
które dotyczą wybranych zajęć ze wszystkich modułów zaplanowanych w programie studiów. 
W przypadku zajęć realizowanych w czasie dłuższym niż jeden semestr nie wyodrębniono 
efektów ucznia się dla zajęć w poszczególnych semestrach. Taka sytuacja powoduje, że treści 
programowe nie prowadzą do osiągnięcia efektów uczenia się.  
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy poinformowała, że skorygowano 
sylabusy zajęć patofizjologia oraz medycyna nuklearna. Poprawione sylabusy dla zajęć 
patofizjologia oraz medycyna nuklearna z odpowiednimi treściami programowymi stanowią 
załączniki do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy. 
Liczba godzin zajęć 5965 stanowi sumę różnych form zajęć (wykłady, ćwiczenia, laboratoria, 
seminaria) przewidzianych programem studiów, nie obejmuje jednak godzin zaplanowanych 
przez koordynatorów zajęć na konsultacje ze studentami, które również są formą 
bezpośredniego kontaktu nauczycieli i studentów. 
Odnosząc się do uwagi, iż podczas zajęć z biologii molekularnej mają być realizowane efekty 
uczenia się z zakresu genetyki i parazytologii Uczelnia wskazała, że zintegrowanie 
w sylabusach problematyki biologii molekularnej oraz genetyki i parazytologii jest praktyką 
kształcenia w kilku prestiżowych uczelniach. Traktując jako dobrą praktykę podobne 
rozwiązanie przyjęte przez uczelnie posiadające pozytywną ocenę PKA na kierunku lekarskim, 
m.in. Uniwersytet Medyczny im. Karola Marcinkowskiego w Poznaniu, Śląski Uniwersytet 
Medyczny. Uniwersytet Medyczny we Wrocławiu, Warszawski Uniwersytet Medyczny 
zastosowano je również w koncepcji kształcenia na kierunku lekarskim w Akademii WSB, 
opracowując własny sylabus. 
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Odpowiadając na kolejne uwagi tj.: stwierdza się także powtórzenia efektów uczenia się 
uzyskiwanych podczas różnych zajęć Uczelnia wyjaśniła, iż wynika to z dostosowania się do 
standardu kształcenia przygotowującego do wykonywania zawodu lekarza, w którym 
szczegółowe efekty uczenia - aby mogły być osiągane - muszą być wspierane przez treści 
programowe kilku zajęć, stąd następuje ich powtarzanie w przypadku niektórych zajęć, ale 
treści  zajęć prowadzą do właściwych elementów tych efektów. 
W załączniku nr 4 do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiono wraz 
z wyjaśnieniami skorygowane sylabusy zajęć: patomorfologia i medycyna nuklearna, 
stanowiące odpowiednio załącznik nr 1 i załącznik nr 2. 

 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy potwierdziła, że w przypadku zajęć 
biologia molekularna mają być realizowane efekty uczenia się z zakresu genetyki 
i parazytologii. Jako przykład zintegrowania w sylabusach problematyki biologii molekularnej 
oraz genetyki i parazytologii podano przykład nauczania np. na Uniwersytecie Medycznym 
im. Karola Marcinkowskiego w Poznaniu, co nie jest prawdą, gdyż w programie studiów na 
tejże uczelni realizowane są jako osobne zajęcia w: Katedrze Biologii Medycznej, Katedrze I 
Zakładzie Biochemii I Biologii Molekularnej, Zakładzie Biologii i Parazytologii Lekarskiej oraz 
genetyka kliniczna w Katedrze I Zakładzie Genetyki Medycznej. Na wnioskowanym kierunku 
wspomniane dwa zajęcia nie są ujęte w harmonogramie realizacji programu studiów i nie 
przyporządkowano im godzin dydaktycznych ani punktów ECTS. W przypadku zajęć 
patofizjologia wnioskodawca przedstawił uaktualniony sylabus. W porównaniu do sylabusa 
zajęć fizjologia przedstawiono inne efekty uczenia się i zaproponowano różne treści 
programowe i podręczniki. Do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy dołączono 
skorygowany sylabus zajęć medycyna nuklearna, poprawiony sylabus z odpowiednimi 
treściami programowymi. 
 
W związku z tym, iż nie wszystkie działania podjęte przez Uczelnię wyczerpują istotę zarzutu 
zarzut pozostaje w mocy. 
 
5. Uczelnia nie przedstawiła dziennika praktyk, co jest warunkiem określonym 
w rozporządzeniu Ministra Zdrowia z dnia 28 sierpnia 2017 r. w sprawie ramowego programu 
kształcenia praktycznego dla kierunku lekarskiego i lekarsko-dentystycznego (Dz.U. z 2017 r. 
poz. 1728). Tym samym, mimo, że niektóre efekty uczenia się z zakresu umiejętności 
określone w wyżej wspomnianym rozporządzeniu są zaplanowane do uzyskania podczas 
praktyk zawodowych i Praktycznego Nauczania Klinicznego (zostały wpisane do sylabusów 
praktyk zawodowych i dla zajęć z zakresu Praktycznego Nauczania Klinicznego), to nie ma 
pewności czy studenci nabędą wszystkie wskazane w rozporządzeniu umiejętności. 
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła dziennik praktyk. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła dzienniczek praktyk ze 
szczegółowym opisem czynności medycznych realizowanych przez studenta. W związku z tym 
zarzut stał się bezprzedmiotowy. 
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6.  We wniosku brak określenia minimalnej liczby punktów rekrutacyjnych, których uzyskanie 
będzie umożliwiało rozpoczęcie kształcenia na wnioskowanym kierunku studiów oraz 
dopuszczenie kandydatów posiadających maturę na poziomie podstawowym oznacza, że przy 
mniejszym zainteresowaniu kierunkiem kandydaci mogą nie posiadać odpowiedniej wiedzy 
i umiejętności, aby uzyskać wszystkie wymagane na kierunku efekty uczenia się. 
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy skorygowała projekt warunków 
rekrutacji na kierunek lekarski. Wyciąg z protokołu z posiedzenia Senatu Akademii WSB z dnia 4 
kwietnia 2023 r. wraz z uchwałą Senatu Akademii WSB z dnia 4 kwietnia 2023 r. dotyczącą 
wyrażenia opinii w sprawie zmiany Uchwały Senatu Akademii WSB nr 52/2021/2022 z dnia 18 
maja 2022 r. w sprawie ustalenia warunków, trybu oraz terminów rozpoczęcia i zakończenia 
rekrutacji na studia oraz sposobu jej przeprowadzania, na poszczególnych kierunkach w roku 
akademickim 2023/2024 odnoszącym się do zasad warunków w odniesieniu do kierunku 
lekarskiego został pozytywnie zaopiniowany przez Senat Uczelni na posiedzeniu w dniu 
4 kwietnia 2023 r. Wyciąg z posiedzenia Senatu wraz z uchwałą wyrażającą pozytywną opinie 
i projektem Uchwały Senatu stanowi załącznik nr 6 do wniosku o ponowne rozpatrzenie 
sprawy. 
W uchwale tej stwierdza się, że rekrutacja na kierunek lekarski będzie odbywać się na 
zasadzie konkursu według uzyskanej liczby zdobytych punktów postępowaniu rekrutacyjnym. 
Kandydat na kierunek lekarski powinien posiadać wiedzę na poziomie szkoły średniej zakresu 
biologii, chemii, fizyki/matematyki na poziomie rozszerzonym oraz posługiwać się językiem 
obcym na poziomie co najmniej B1".  
„Rekrutacja będzie dostępna dla wszystkich kandydatów posiadających na poziomie 
rozszerzonym egzamin maturalny („nowa matura"), egzamin dojrzałości („stara matura"), 
maturę międzynarodową (IB), maturę europejską (EB) lub maturę zagraniczną.  
Warunkiem przyjęcia kandydata na studia na kierunku lekarskim jest egzamin maturalny (lub 
ekwiwalent) zdany przez kandydata na poziomie rozszerzonym wynikiem nie gorszym niż 50% 
każdego wymaganych przedmiotów. Za wymagane przedmioty przyjmuje się: 1) biologię na 
poziomie rozszerzonym, 2) chemię na poziomie rozszerzonym oraz 3) jeden wybrany 
następujących przedmiotów na poziomie rozszerzonym lub podstawowym: fizyka lub 
matematyka.  
Kandydaci przyjmowani będą na podstawie list rankingowych tworzonych na podstawie 
wyników uzyskanych podczas procesu rekrutacyjnego od najwyższej liczby punktów do 
wyczerpania limitu miejsc.” 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawia szczegółowo kryteria 
rekrutacyjne naboru na wnioskowany kierunek. Kryteria te pozwalają na pozytywną ocenę. 
Kandydaci będą posiadać odpowiednią wiedzę i umiejętności, aby uzyskać wszystkie 
wymagane na kierunku efekty uczenia się, w związku z tym zarzut stał się bezprzedmiotowy. 
 
7. Metody sprawdzania i oceniania efektów uczenia się osiąganych przez studentów nie 
uwzględniają specyfiki uczenia się. W każdym sylabusie podano te same warunki zaliczenia, 
niezależnie czy zaplanowany jest egzamin czy inna forma zaliczenia zajęć oraz czy dotyczy to 
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zajęć na przykład z modułu nauk podstawowych czy klinicznych. Nie ma szczegółowych 
informacji o sposobach weryfikacji umiejętności ani o egzaminach praktycznych.  
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy wyjaśniła, iż w każdym sylabusie, 
oprócz warunków zaliczenia i oceniania osiąganych efektów uczenia się, ujednoliconych dla 
wszystkich zajęć podana jest w ostatniej rubryce zatytułowanej jako sposób weryfikacji efektu 
uczenia się - metoda weryfikacji efektów uczenia się uwzględniająca specyfikę zajęć, efekty 
uczenia się, treści programowe, rodzaj zajęć. Ponadto wykaz stosowanych metod weryfikacji 
podany jest w Programie studiów kierunku lekarskiego. który znajduje się w załączniku nr 1 do 
wniosku o tytule Akt utworzenia jednolitych studiów magisterskich na kierunku lekarskim 
o profilu ogólnoakademickim w systemie studiów stacjonarnych i niestacjonarnych oraz w Zał. nr 
1.5 - Sposoby weryfikacji i oceny efektów uczenia się do cytowanego załącznika nr  1. 
Jednocześnie uwzględniając uwagi PKA dotyczącą wskazania, iż sylabusy obejmują te same 
warunki zaliczenia, niezalenie czy zaplanowany jest egzamin czy inna forma zaliczenia zajęć 
oraz czy dotyczy to zajęć na przykład z modułu nauk podstawowych czy klinicznych dokonano 
uszczegółowienia opisu wskazanych metod weryfikacji efektów uczenia się w poszczególnych 
sylabusach. Szczegółowe wyjaśnienia w tym zakresie przedstawiono w załączniku nr 7 do 
wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła przykładowe 
uaktualnione sylabusy zajęć. Nie przedstawiono uaktualnionych sylabusów zajęć klinicznych, 
nie potwierdzono szczegółowych informacji o sposobach weryfikacji umiejętności ani 
przykładowych informacji o przebiegu egzaminów praktycznych. W związku z tym metody 
sprawdzania i oceniania efektów uczenia się osiąganych przez studentów nie uwzględniają 
specyfiki uczenia się.  
 
W związku z powyższym zarzut pozostaje w mocy. 
 
8.  Uczelnia nie gwarantuje prawidłowej obsady zajęć (dotyczy 24 nauczycieli akademickich). 
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy poinformowała, że dokonano oceny 
wyksztalcenia, kompetencji i kwalifikacji oraz doświadczenia każdego z nauczycieli 
akademickich i innych osób planowanych do prowadzenia zajęć na kierunku lekarskim 
powierzając każde z zajęć osobie o właściwych kwalifikacjach. Przedstawiona we wniosku 
kadra akademicka posiada odpowiedni dorobek naukowy, dydaktyczny i kwalifikacje oraz 
doświadczenie zawodowe w zakresie właściwym do prowadzenia planowanych zajęć, w tym 
posiadające prawo wykonywania zawodu lekarza oraz tytuł specjalisty lub specjalizację 
w dziedzinie medycyny adekwatnej do prowadzenia zajęć. 
Jednocześnie Uczelnia dokonała ponownej weryfikacji kompetencji osób. W przypadku części 
z nich uzupełniono informacje dotyczące ich kompetencji właściwych dla poszczególnych 
zajęć, w przypadku niektórych zajęć zaproponowano zmienioną obsadę zajęć.  
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Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła uaktualnione informacje 
dotyczące obsady zajęć wymienionych w zarzucie. W 18 przypadkach obsada zajęć nie jest 
prawidłowa. Informacje szczegółowe wymieniono w załączniku do uchwały. Prowadzenie 
zajęć, którym przypisano treści i efekty uczenia się, odnoszące się do wiedzy kluczowej 
w zakresie danej dyscypliny naukowej, opartej o cały dorobek tej dyscypliny, powinno być 
powierzone osobom, które posiadają uporządkowaną, szeroką znajomość dorobku 
naukowego wypracowanego w danej dyscyplinie. Kompetencje takie nabywane są najczęściej 
wraz z osiąganiem kolejnych poziomów naukowego awansu zawodowego i w ramach stałej 
aktualizacji wiedzy i umiejętności, realizowanej szczególnie poprzez prowadzenie własnej 
pracy badawczej. 
 
W związku z powyższym zarzut pozostaje w mocy. 
 
9.  Uczelnia planuje utworzenie Instytutu Badawczego Nauk Medycznych. W ramach 
Instytutu Uczelnia planuje uruchomienie Pracowni nauk podstawowych i przedklinicznych 
(Pracownię anatomiczną, Laboratorium biochemiczno-fizjologiczne i chemii ogólnej, Zakład 
Mikrobiologii, Pracownię Immunologii Transfuzjologicznej, Pracownię Toksykologii, Zakład 
Anatomopatologii z Prosektorium, Zakład Patomorfologii z Pracownią Histopatologiczną). 
W ramach Instytutu mają także funkcjonować klinki niezabiegowe i zabiegowe. Uczelnia nie 
przedstawia planowanego wyposażenia, terminarza prac nas stworzeniem Instytutu ani 
źródeł finansowania. Wątpliwości budzi możliwość stworzenia jednego Laboratorium 
biochemiczno-fizjologicznego i chemii ogólnej z uwagi na inny zakres wymienionych w nazwie 
obszarów wiedzy.  
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy poinformowała, że dokonała oceny 
i przygotowania wyodrębnionej dla potrzeb kierunku lekarskiego infrastruktury z jakiej 
studenci będą korzystać w pierwszych latach kształcenia (w tym laboratoriów, pracowni. 
sprzętu i wyposażenia). Akademia WSB wskazała, że zapewni infrastrukturę niezbędną 
do prowadzenia zajęć na kierunku lekarskim, która będzie do dyspozycji od dnia 
rozpoczęcia prowadzenia zajęć po otrzymaniu pozwolenia na utworzenie studiów na 
kierunku lekarskim. 
Szczegółowe wyjaśnienia odnoszące się do funkcjonującej jednostki organizacyjnej 
Akademii WSB - Instytutu Badawczego Nauk Medycznych przedstawiono w załączniku nr 
9 do wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy nie przedstawiła szczegółowych 
informacji dotyczących potwierdzenia przygotowania infrastruktury do kształcenia na 
wnioskowanym kierunku w formie rachunków pro-forma, szczegółowych ofert zakupu 
dotyczących laboratoriów, pracowni oraz sprzętu i wyposażenia. W związku z tym nie jest 
możliwa ocena, czy spełniony jest warunek zawarty w rozporządzeniu Ministra Nauki 
i Szkolnictwa Wyższego w sprawie studiów, zgodnie z którym przypadku rozpoczęcia 
kształcenia na nowym kierunku program studiów jest realizowany z wykorzystaniem 
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infrastruktury niezbędnej do prowadzenia kształcenia, w zakresie przewidzianym w tym 
programie, od dnia rozpoczęcia prowadzenia zajęć na tym kierunku. 
Wnioskodawca nie przedstawił dokumentów potwierdzających zabezpieczenie środków 
finansowych na te zakupy.  
 
W związku z powyższym zarzut pozostaje w mocy. 
 
10.  Nie jest spełniony warunek określony w § 5 rozporządzenia Ministra Nauki i Szkolnictwa 
Wyższego z dnia 27 września 2018 r. w sprawie studiów, w którym mowa o tym, że 
w przypadku rozpoczęcia kształcenia na nowym kierunku program studiów jest realizowany 
z wykorzystaniem infrastruktury niezbędnej do prowadzenia kształcenia, w zakresie 
przewidzianym w tym programie, od dnia rozpoczęcia prowadzenia zajęć na tym kierunku. 
Uczelnia posiada pracownię anatomiczną dla kierunków pielęgniarstwo, ratownictwo 
medyczne, fizjoterapia i kosmetologia. Pracownia ta wyposażona jest w modele i plansze 
anatomiczne i programy komputerowe - 3D Organon. Nie wiadomo jednak, co Uczelnia 
aktualnie posiada, ponieważ we wniosku informuje o zamiarze rozszerzenia dostępności 
w zakresie oprogramowania 3D Organon po uzyskaniu ewentualnej zgodny na prowadzenie 
kierunku lekarskiego, ale nie przedstawia konkretnych planów w tym zakresie. Uczelnia 
panuje prowadzić zajęcia z anatomii w prosektoriach szpitali, z którymi zawarła 
porozumienia. Jednak prosektoria te służą badaniom anatomopatologicznym, 
tj. wykonywane są tam sekcje zwłok pacjentów zmarłych. Nie są zatem przystosowane do 
prowadzenia kompleksowego szkolenia w zakresie anatomii prawidłowej zgodnie z planem 
nauczania tych zajęć. Nie wiadomo także jaka liczba sekcji jest wykonywana w szpitalach oraz 
z oczywistych względów, zajęcia w takich pracowniach nie mogą być wcześniej zaplanowane 
i realizowane zgodnie z ustalonym harmonogramem. 
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy poinformowała, że zawarte umowy ze 
szpitalami gwarantują, że Akademia WSB posiada dostęp do prosektorium dla studentów 
kierunku lekarskiego od dnia rozpoczęcia zajęć ponieważ zawarte ze szpitalami umowy 
zobowiązują do udostępnienia od dnia zawarcia umowy prosektorium znajdującego się w 
każdym szpitalu, tj.: z dniem 14 grudnia 2022 r. dostęp zapewnia Powiatowy Zespół Zakładów 
Opieki Zdrowotnej w Czeladzi, z dniem 16 grudnia 2022 r. dostęp zapewnia Szpital Powiatowy 
w Chrzanowie, z dniem 19 grudnia 2022 r. zapewnia dostęp Zagłębiowskie Centrum Onkologii 
Szpital im. Sz. Starkiewicza w Dąbrowie Górniczej, z dniem uzyskania pozwolenia na 
utworzenie kierunku lekarskiego zapewnia 9 dostęp Samodzielny Publiczny Zakład Opieki 
Zdrowotnej Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku. Rozszerzając zawarty 
we wniosku opis infrastruktury dotyczący posiadania prosektorium Uczelnia wskazała 
również, że oprócz samego Prosektorium w ramach zawartych umów i struktur 
organizacyjnych współpracujących z Akademią WSB Szpitali w studenci zgodnie z programem 
kształcenia w pierwszych latach procesu kształcenia będą mieli dostęp do: Zakładu 
Anatomopatologii Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 3 w Rybniku, który posiada: 
oprócz Prosektorium także Pracownie Histopatologiczną, Pracownie Cytologiczną. 
W Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej Wojewódzkim Szpitalu 
Specjalistycznym nr 3 w Rybniku zatrudnieni są m.in. lekarze, diagności laboratoryjni, 
technicy analityki, laboranci sekcyjni. Z kolei w strukturach Zakładu Patomorfologii Szpitala 
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Powiatowego w Chrzanowie znajduje się: Pracownia formalinowa, Pracownia obróbki 
preparatów histologicznych, Pracownia mikroskopowa, Pracownia cytologiczną, Pracownia 
Histopatologii, Prosektorium. Zatrudnienie stanowi kadra spełniająca wymagania 
analogicznie jak w Szpitalu w Rybniku. W szpitalach w Dąbrowie Górniczej, Czeladzi 
występuje Zakład Anatomopatologii i Prosektorium z wymaganym zespołem lekarzy. 
W wymienionych jednostkach wykonywane są: sekcje zwłok, ale również badania 
histopatologiczne, w tym immunohistochemiczne, badania cytologiczne w zakresie 
cytodiagnostyki onkologicznej (ocena wymazów w tym cytologii ginekologicznej, płynów 
z jam ciała, plwocin, popłuczyn, biopsji cienkoigłowej) i ustalanie rozpoznania cytologicznego 
i inne. Prosektoria wyposażone są w sale sekcyjne, stoły sekcyjne, kostnice z chłodnią, 
pomieszczenie do mycia i ubierania zwłok oraz pomieszczenie do wydawania zwłok. Umowy 
ze szpitalami gwarantują, że studenci kierunku lekarskiego już z dniem 1 października 2023 r. 
będą mieć możliwość zapoznania się z procedurą przechowywania zwłok, budową 
anatomiczną zwłok ciała ludzkiego, pobierania materiału sekcyjnego, sporządzania 
protokołów sekcyjnych, przygotowania zwłok do wydania rodzinie lub osobom 
upoważnionym. Pomieszczenia zadysponowane przez Szpitale na rzecz zakładów 
anatomopatologii są wyposażone w wentylacje kanałowo – grawitacyjną lub mechaniczną. 
Wstęp do sali sekcyjnej dozwolony jest tylko pracownikom oraz uprawnionym lekarzom, 
pielęgniarkom i studentom odbywającym zajęcia. Dopuszczenie studentów jest możliwe po 
uprzednim zaznajomieniu ich z przepisami i zasadami BHP obowiązującymi w tych 
jednostkach z uwzględnieniem używanych narzędzi sekcyjnych oraz substancji chemicznych. 
Studentom zostaną zapewnione środki ochrony osobistej jednorazowego użytku, między 
innymi fartuchy ochronne, rękawiczki jednorazowe, okulary, maseczki twarzowe. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Wnioskodawca we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy stwierdził, że Akademia WSB 
zapewnia studentom wnioskowanego kierunku naukę anatomii na ludzkich zwłokach poprzez 
kontynuację zajęć z Anatomii w Prosektoriach podmiotów leczniczych w Dąbrowie Górniczej, 
Czeladzi, Rybniku i w Oświęcimiu, które stanowią bazę dydaktyczną dla wnioskowanego 
kierunku. Wnioskodawca nie dostarczył kopii umów, na które się powołuje. W związku z tym 
nie można określić, czy pomieszczenia, w których wykonywane są badania pośmiertne 
odpowiadają wymogom stawianym pomieszczeniom prosektoryjnym do realizacji zajęć na 
wnioskowanym kierunku. Przedmiotem umów dotyczących kształcenia praktycznego 
klinicznej i praktyk zawodowych zawartych z wymienionymi podmiotami leczniczymi jest 
określenie zasad organizacji zajęć dydaktycznych charakterze praktycznym prowadzonych 
przez nauczycieli akademickich powiązaniu udzielaniem świadczeń zdrowotnych, 
oddziałach/jednostkach, przychodniach Specjalistycznych, działach diagnostyki medycznej. 
Umowy nie obejmują zajęć w prosektoriach. W umowach zawartych z tymi podmiotami nie 
wyszczególniono prosektorium jako przedmiotu umowy.  
 
W związku z powyższym zarzut pozostaje w mocy. 
 
11.  Uczelnia deklaruje urządzenie pracowni mikrobiologiczno-mikroskopowej. Nie 
przedstawia spisu posiadanych lub planowanych do zakupu zestawów preparatów 
histologicznych, do nauki patomorfologii, mikrobiologicznych i parazytologicznych. Uczelnia 
deklaruje posiadanie Laboratorium biochemiczno-fizjologicznego i chemii ogólnej (nie 
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wiadomo, czy wejdzie ono w strukturę Instytutu Badawczego Nauk Medycznych w obecnym 
kształcie czy zostanie rozbudowane czy zmodernizowane) Wyposażenie tego Laboratorium 
nie jest wystarczające do nauki na kierunku lekarskim. Nie ma właściwego sprzętu, w tym np. 
fantomów do badania fizykalnego, chociaż są inne drobne pomoce dydaktyczne dla tego 
rodzaju zajęć. W pracowni biochemicznej nie ma aparatu do elektroforezy białek i kwasów 
nukleinowych, zatem nie będzie możliwe uzyskanie wskazanego w standardzie efektu uczenia 
się z tego zakresu. Wyposażenie pracowni medycznych czynności ratunkowych może być 
częściowo wykorzystane na kierunku lekarskim. Uczelnia planuje doposażenie pracowni, 
z opisu wynika, że przede wszystkim dla prowadzonych już w Uczelni kierunków medycznych. 
Szacuje koszty tego doposażenia na kwotę ponad 12 mln. zł. Uczelnia informuje, że złożyła 
wniosek o środki z Unii Europejskiej, ale obecnie zabezpieczonych środków nie posiada. 
W Uczelni nie ma Centrum Symulacji Medycznych dla kierunku lekarskiego. Uczelnia planuje 
stworzenie i wystąpiła o finansowanie projektu: Szpital Symulacyjny AWSB, ale żadnych 
konkretnych informacji o projekcie ani jego finansowaniu nie przedstawia. Podsumowując, 
Uczelnia nie posiada obecnie infrastruktury umożliwiającej uzyskanie przez studentów 
efektów uczenia się z zakresu nauk podstawowych przedklinicznych i klinicznych 
w warunkach symulowanych. 
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy poinformowała, że przekazała  
wyjaśnienia dotyczące pracowni mikrobiologiczno-mikroskopowej, z dostępem studentów do 
preparatów histologicznych, do nauki patomorfologii. mikrobiologicznych 
i parazytologicznych, pracowni symulowanych warunków klinicznych, w tym 
z potwierdzeniem finansowania z utworzonego w Uczelni Uczelnianego Funduszu 
Projakościowego. 
 
Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy nie przedstawiła szczegółowych 
informacji dotyczących wyposażenia pracowni w infrastrukturę umożliwiającą uzyskanie 
przez studentów efektów uczenia się z zakresu nauk podstawowych przedklinicznych. 
Uczelnia nie potwierdziła możliwości uzyskania przez studentów efektów uczenia się 
z zakresu nauk klinicznych w warunkach symulowanych. Nie przedstawiono, które zajęcia 
będą w części realizowane w warunkach symulowanych.  
 
W związku z powyższym zarzut pozostaje w mocy. 
 
12.  Analiza i porównanie losowe podręczników wskazanych w sylabusach jako obowiązkowe 
z podręcznikami, które Uczelni planuje zakupić lub posiada wskazuje, że Uczelnia nie zapewni 
studentom wszystkich książek. Dotyczy to między innymi fizjologii, geriatrii, okulistyki, 
onkologii, dietetyki.   
 
Stanowisko Uczelni 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy wyjaśniła, iż dokonano korekty 
i rozszerzenia planowanej do zakupu literatury. W załączniku nr 12 do wniosku przedstawiono 
zweryfikowany wykaz zaplanowanej do zakupu dla studentów kierunku lekarskiego literatury 
zgodnej z wymienioną w sylabusach. 
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Stanowisko Prezydium PKA 
Uczelnia we wniosku o ponowne rozpatrzenie sprawy przedstawiła listę planowanych do 
zakupu 296 pozycji wydawniczych dla studentów wnioskowanego kierunku. Uczelnia nie 
przedstawiła dokumentacji potwierdzającej zabezpieczenie finansowe dla planowanych 
zakupów, jak również nie przedstawiła liczby poszczególnych planowanych jednostek 
wydawniczych. W związku z tym zarzut pozostaje w mocy. 
 
Biorąc pod uwagę utrzymanie w mocy zarzutów nr 1, 2, 4, 7 - 12 Prezydium PKA stwierdza, 
że nie zaistniały przesłanki do zmiany opinii negatywnej wydanej w uchwale nr 174/2023 
z dnia 23 marca 2023 r. 
 

§ 2 
Uchwałę Prezydium Polskiej Komisji Akredytacyjnej otrzymują: 
1. Minister Edukacji i Nauki, 
2. Rektor Akademii WSB w Dąbrowie Górniczej. 
 

§ 3 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodniczący 
Polskiej Komisji Akredytacyjnej 

Tadeusz Stanisławski 
/podpisano kwalifikowanym podpisem elektronicznym/ 

 
 


